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§  38  

Lokalenhetens lägesrapport, pågående ärenden och 
planerat underhåll för idrottsanläggningar 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
I tabellen nedan redovisas en kortfattad information beträffande aktuell underhållsstatus 
för idrottsanläggningar  
Projekt Status 
Näckenbadet SWECO utför nu i maj en geoteknisk utredning samt en 

grov kalkyl över de åtgärder som måste utföras, för att 
återställa byggnaden i säkert skick. Ev. förslag att bygga helt 
ny hall. Lokalenheten hoppas på att få utredning klar till 
möte 15/5 . Hallen är uppsäkrad med balksystem, men 
måste skottas varje vinter, vilket har utförts denna vinter. 
Kostnad för detta är 90.000 kr. 
Lokalenheten via OCAB tar prover på luften, och 
konstruktör besöker hallen periodiskt för kontroll av tak. 
Hallen har en möjlighet att stå i nuvarande skick ca: 2 år. 

Saltsjöbadens Ishall Försäkringsbolaget har gett accept på ersättning till 
kommunen och även påvisat hur taket skall åtgärdas. Om vi 
väljer att byta ut plåten, kommer de ersätta enl deras kalkyl 
och tilläggskostnader hamnar hos oss. Att stärka upp med 
balkar är en fullgod och permanent lösning, som även bör 
innebära en förbättrad bärighet inför kommande vintrar. I 
nuläget har lokalenheten kontaktat Fastec (totalentreprenör 
för hallens uppförande) så att de inkommer med offert, 
enligt försäkringsbolagets anvisningar. 

Stavsborg sporthall – byte av sportgolv samt uppfräschning av ytskiktet i hallen, 
även installation av matthissar.  

Björknäs sporthall – Uppfräschning av ytskikt hall och läktare.  
 

Tippen sporthall – nyinstallation av ridåvägg, den gamla vikväggen från 70-
talet är förbrukad. Nyinstallation under sommar -13. Ca: 
400 000 kr. 
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Forts § 38 
 
Nacka Sportcenter Förstudie har gjorts över underhållsbehovet, kalkyl 

inväntas för framtagning av finansiering.  
Studien har utgått från 3 etapper,  

• omklädningsdelar,  
• entré sim-sporthall  
• utvändig miljö.  

Största kostnaden består av åldrad installation som el, 
vent och rör. 

Städavtal – område A-B Avtalen för städ entreprenaden löper ut årsskiftet 
2013/2014 och ny upphandling pågår. 

Säkerhetsbesiktningar Varje år i november utförs säkerhetsbesiktningar i 
våra hallar. Anmärkningar på fast och lös utrustning 
är under påsklovet åtgärdade. Något arbete kvarstår. 
Utförare ramavtalad entreprenör KGM. 

EN besiktningar, (Elektriska 
nämnden) Elrevision 

Försäkringskrav utförs vart tredje år. Reparation av 
brister på befintlig elinstallation i våra hallar pågår 
under 2013. 

OVK besiktning Utfördes år 2012 och åtgärder utifrån protokoll pågår 
under 2013. Myndighetskrav sker vartannat år. 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-05-03 
 
 
- - - - - - 
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§ 39  FRN 2012/114 

Fritidsnämndens tertialbokslut 1 2013 

Beslut 
Fritidsnämnden fastställer tertialbokslut 1 för perioden januari-april år 2013. 

Ärendet 
Verksamhetsresultat 
Brukarundersökningar har gjorts under våren och resultaten i detalj kommer att redovisas i 
tertial 2. Under tertialet har nämnden påbörjat översyn av nämndens arbetsordning, som 
ett första steg i den översyn om riktlinjer, policys som kommunstyrelsen beslutat alla 
nämnder ska genomföra under 2013. 
Nämndens ledamöter genomförde besök den 10 april på olika fritidsanläggningar 
Nämndens sammanträde den 10 april var ett öppet sammanträde för medborgarna. Eva 
Linghede, forskare vid Gymnastik- och Idrottshögskolan i Stockholm höll ett seminarium 
som baseras på forskningsresultat om killar och ridsport. 
I mitten av januari konstaterades att det fanns betydande risk för takras i Saltsjöbadens 
ishall. Verksamheterna liksom medarbetare stängdes av från vistelse i byggnaden 
Ansvaret för utredning av takkonstruktionen och försäkringsfrågor har lokalenheten som 
under april fick försäkringsbolagets godkännande att anlita entreprenör för att åtgärda 
ishallen inför igångsättningen i juli/augusti 2013 

Insatta resurser   
Fritidsnämnden redovisar ett positivt resultat med 874 tkr vilket beror på kapitalkostnader 
av projekt som inte avslutas samt ökningen med 5% på lokalhyran av sport- och simhallar 
som faller ut under hösten. Prognosen pekar mot ett nollresultat. 
 
Saltsjöbadens ishall stängdes i mitten av januari vilket kan påverka resultatet negativt. 
Under tertial 1 har en vägg mellan ytan för paus och läktaren byggts, i och med det att 
effektiviserat och har sänkt energiförbrukningen per dygn till 2 000 kWh  i Älta ishall. 
 
Idrotts- och fritidsenheten redovisar ett underskott för perioden med 640 tkr. Underskottet 
beror bl a ökade personalkostnader för köp av stödverksamhet och ökade 
personalkostnader för snöplogning. Enheten har fokus på att agera för att uppnå ett 
nollresultat under året. 
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Verksamhet, tkr 
Kostnader (-) Intäkter 
(+) 

Utfall 2013-04-30 Periodiser
ad  budget  
2013-04-30 

 
Prognos 

2013 Intäkter Kostnader Netto 
Budget 

2013 
Kontantstöd   -3 065 -3065 -2 965 -8 895 -8 895 
Fritidsanläggningar 3181 -25 865 -22 684 -23 986 -72 048 -72 048  
Idrott och fritidsenheten  -6 973 -6 973 -6 333 -19 000 -19 000  
Öppen fritid och 
lovverksamhet  -8111 -8111 -8 363 -25 090 -25 090  
Nämnd och nämndstöd  -562 -562 -624 -1 871 -1 871  
Myndighet & 
huvudmannauppgift  -1287 -1287 -1 287 -3 862 -3 862  
Summa 3 181 -45 863 -42 682 -43 558 -130 766 -130 766  
 
Sammanställning som redovisas till kommunstyrelsen 

Verksamhet, tkr 

Kostnader (-) Intäkter (+) 

Prognos 2013 

Budget 
2013 

 

Intäkter Kostnader Netto 

Budgetav 

vikelse 
Kontantstöd   -8 895 -8 895 -8 895 0 
Fritidsanläggningar 8500 -80 548 -72 048 -72 048 0 
Idrott och fritidsenheten  -19 000 -19 000 -19 000 0 
Öppen fritid och 
lovverksamhet  -25 090 -25 090 -25 090 0 
Nämnd och nämndstöd  -1 871 -1 871 -1 871 0 
Myndighet & 
huvudmannauppgift  -3 862 -3 862 -3 862 0 
Summa  8 500 -139 266 -130 766 -130 766 0 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-05-15 
Bilaga 1 Resursfördelning 
Bilaga 2 Investeringssammanställning 
 
- - - - - - 
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§ 40  FRN 2013/62-041 

Ramförslag för fritidsnämnden år 2014-2016 

Beslut 
Fritidsnämnden förslag till ramar för år 2014-2016 överlämnas till kommunstyrelsen för 
beslut . Fritidsnämnden förutsätter att få ersättning för ökade kostnader för lokalhyran. 
 
Som nämnden anförde 7 mars 2012 föreslår fritidsnämnden, för att undvika otydlighet i 
gränsdragningarna som idag föreligger, att ansvaret för förvaltning och utveckling av 
byggnader och anläggningar som av medborgarna anses främja idrottsaktiviteter förs över 
till fritidsnämnden. Anledningen är det naturliga samband mellan serviceorganisation och 
politiskt ansvar som finns i medborgarnas medvetande och förväntningar. 

Ärendet 
Fritidsnämndens förslag till budgetramar är för år 2014 är 139,1 mnkr, för år 2015 143,1 
mnkr och för år 2016 144,6 mnkr. Översyn av ansvaret för mark, byggnader och 
anläggningar enligt tjänsteskrivelsens bilaga 1. 
 
Med hänsyn till det strama ekonomiska läget finns det inte plats för reformer. För nämn-
dernas del tas då endast hänsyn till demografi och kapitaltjänstkostnader i ramärendet i juni.  
Ramförslag för 2014-2016 fastställs av kommunstyrelsen under juni månad. 
 
Översyn av ansvaret för mark, byggnader och anläggningar 
Förslagen om förtydligade ansvar medför inte i sig ökade kostnader för kommunen men 
eftersom de medför att ansvar för mark, byggnader och anläggningar i vissa delar byter 
nämnd, påverkar förslagen ramarna för nämnderna i budget 2014-2016. Nämnderna och 
markenheten ska därför i ramärendet bedöma behov av omfördelning av budgetramar.  
Fritidsnämnden bedömer att översynen av ansvaret inte medför några förändringar i 
budgetramen. Däremot anser nämnden alltjämt att även nuvarande förslag kan orsaka 
störningar då byggnader för idrott är särskilt anpassade för idrott och att en fortsatt 
separering med olika ansvar för byggnader och installationer kan leda till bristande 
funktionalitet för kunden/besökaren.  
 
En fortsatt separering av ansvar innebär att byggnationer och reparationer måste vara 
synnerligen samkoordinerade. Sådan koordinering kräver många inblandade parter och vid 
händelser som inträffar med kort varsel kräver fortsatt ökade insatser av kommunikation då 
idrottsanläggningarna har många besökare. Dessa besökare är känsliga för oplanerade 
störningar i fritidsaktiviteten. Information till alla berörda är svår att nå ut då en förening  
  



 9 (56) 
  2013-05-15 
 
 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Fritidsnämnden 
 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Forts § 40 
 
inte består av ”en” enda part/kontaktperson. I vardagen är det många olika ledare som 
ansvarar för olika aktiveter. Även föräldrar behöver nås av information – ledtiden för 
kommunikationen är lång och målgruppen bred. 
 
Fortsatt separering av ansvaret är även svår att kommunicera eller upprätta kalkyler för 
åtgärder då många komponenter påverkar varandra.  
 
 

Förslag rambudget 2014-2016  
Fritidsnämndens förslag till ramar innebär en ökning av rambudgeten med 8,3 mnkr för år 
2014, 4 mnkr för år 2015 och 1,5 mnkr för år 2016.  Orsaken till varje års förändring 
redovisas nedan. 

År 2014 - ökad ram med 8,3 mnkr 
• Ökade kapitalkostnader: 4 mnkr som följd av pågående investeringsprojekt för 

medel som kommer tas i bruk under 2014. 
• Ökade hyreskostnader: 1,9 mnkr avser ökad hyra för sporthallar, ishallar, simhallar,  
• Ökade underhållskostnader: 0,5 mnkr avser nya lekplatser inom detaljplaneområden 
• Ökade underhållskostnader: 0,5 mnkr för underhåll av fler konstgräsplaner. 
• Ökade hyreskostnader: 0,35 mnkr avser nämndens hyra till för kampsportslokalen 

är konsekvens av plötslig översvämning och lokalenheten måste få täckning för 
lokalkostnaderna samt att föreningen inte ska drabbas.  

• Ökade hyreskostnader: 0,8 mnkr marknadsanpassning av hyrorna samt omstart av 
ridskolans verksamhet i föreningsregi. 

• Ökad kolloverksamhet: 0,25 mnkr för att kunna erbjuda fler sökande barn (+ 50 
platser, jämfört med 75 platser 2013.  Antal sökande 2013: 125 barn. 

År 2015 - ökad ram med 4 mnkr 
• Kapitalkostnader: 1,8 mnkr för investeringsprojekt som tas i bruk under 2015 
• Ökade hyreskostnader: 2 mnkr på sporthallar och simhallar enligt KF beslut 
• Ökade kostnader för nya, tillkommande lekplatser: 0,2 mnkr 

År 2016 - ökad ram med 1,5 mnkr 
• Kapitalkostnader: 1,3  mnkr för investeringsprojekt som tas i bruk under 2016 
• Ökade kostnader för tillkommande lekplatser 0,3 mnkr 
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Fritidsnämndens verksamhet  
Bokslut 

2012 
Budget 

2013 
Ramförslag  

2014 
Ramförslag 

2015 
Ramförslag 

2016 
Kontantstöd  -8 906 -8 895 -8 895 -8 895 -8 895 
Fritidsanläggningar -68 024 -72 048 -80 098 -84 098 -85 598 
Idrott och fritidsenheten -20 028 -19 000 -19 000 -19 000 -19 000 
Öppen fritid och 
lovverksamhet -24 487 -25 090 -25 340 -25 340 -25 340 
Nämnd och nämndstöd -1 880 -1 871 -1 871 -1 871 -1871 
Myndighet & 
huvudmannauppgift -3 863 -3 862 -3 862 -3 862 -3 862 
Summa -127 188 -130 766 -139 066 -143 066 -144 566 
 

Yrkande 
Lars Berglund (M) yrkade följande tillägg 
Som nämnden anförde 7 mars 2012 föreslår fritidsnämnden, för att undvika otydlighet i 
gränsdragningarna som idag föreligger, att ansvaret för förvaltning och utveckling av 
byggnader och anläggningar som av medborgarna anses främja idrottsaktiviteter förs över 
till fritidsnämnden. Anledningen är det naturliga samband mellan serviceorganisation och 
politiskt ansvar som finns i medborgarnas medvetande och förväntningar. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut enligt tjänsteskrivelsen, samt med Lars 
Berglunds tilläggsyrkande. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-05-15 
Bilaga 1 Översyn av reglementena 
 
 
- - - - - 
  



 11 (56) 
  2013-05-15 
 
 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Fritidsnämnden 
 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 41  FRN 2013/56 

Ökad investeringsram för projektet breddning av Nacka 
bollhall 

Beslut 
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att anslå ytterligare 3 mnkr från 12 mnkr till 
15 mnkr avseende investeringsprojektet breddning av Nacka bollhall.  

Ärendet 
Enligt protokoll dnr KFKS 2011/153-040, § 157, har Kommunstyrelsen omarbetat och 
förkortat riktlinjer för investeringar av den 7 maj 2007 § 133. Det ställer bl.a. krav på 
redovisning av driftkostnader relaterat till investeringen. Beslutsunderlagen ska innehålla 
beskrivningar av vilka kostnader som uppkommer av ett investeringsbeslut samt vilken 
nytta som skapas.   
 
Enligt  dessa riktlinjer ska samtliga investeringar beslutas av kommunfullmäktige. Detta ger 
större möjligheter till prioriteringar och redovisningen blir mer överskådlig. Gränsen för 
vad som ska vara en investering är 100 tkr.  
 
Projektet breddning Nacka bollhall beslutades av fritidsnämnden, dnr FRN 2010/101. 
Fritidsnämndens projektförslag har fastställts av kommunfullmäktige den 22 november 
2012, § 229 och projektet för att bredda Nacka bollhall beviljades 12 miljoner kronor att tas 
i anspråk under år 2014. 
 
Avsikten med breddningen är att öka sporthallens läktarkapacitet totalt sett. I projektet har 
tjänstemän utrett bollhallens tekniska möjligheter att placera en läktare även på den norra 
sidan i hallen. Läktaren blir en flexibel, teleskopläktare som är möjlig att ta fram vid behov, 
med plats för c:a 260 personer, vilket motsvara en 100 % ökning av befintliga sittplatser. 
När läktaren inte behövs kan golvytan, som då blir ca 25 % större, användas av skolorna 
under idrottslektioner och av föreningarnas verksamheter. Under de senaste åren har 
behovet av ökade läktarplatser påtalats av Skuru IK:s handbollssektion då de har stora 
behov av fler läktare vid deras hemmamatcher. Då även Svenska Handbollsförbundet 
förväntas besluta om att nya krav införs för damernas allsvenska spel, kan damlaget nekas 
spel i nationella serien, om handbollsförbundets krav på publikkapacitet inte uppfylls. 
 
Byggenheten har under första kvartalet gjort en ny genomgång och framtagna kalkyler i 
april 2013 för denna ombyggnation pekar på att projektets kostnader uppgår till 15 miljoner 
kronor.  
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Fördyrande orsaker mot tidigare budget är bl.a. att befintlig ventilation inte är anpassad för 
ny publikkapacitet och kräver en utbyggnad av aggregat. För att kunna bredda hallen och 
att behålla en fri golvyta utan stöttande pelare, krävs extra kraftig avväxlingsbalk med 
spännvidd på drygt 40 meter för att för att bära upp takkonstruktionen.  
En förbindelsegång på den östra sidan behövs för att ge ett störningsfritt tillträde till den 
norra läktaren. Detta är nytt mot tidigare projekt och är ett måste för att inte störa 
pågående aktiviteter. 
 
Under 2013 avser fritidsnämnden att göra en generell översyn av samtliga taxor och 
avgifter av sportanläggningarna.  
 
Utgifter 15 mnkr 
Projektstart år 2014 
Projektavslut år 2014 
Avskrivningstid 20 år 
Avskrivningskostnad 750 tkr 
Ränta 450tkr. 2013 uppgår räntan till 3 %   
 
Idrotts- och fritidsenheten föreslår att fritidsnämnden begär en utökad budgetram med 3 
miljoner kronor för projektet breddning av Nacka bollhall. 

Yrkande 
Mattias Qvarsell (S) yrkade bordläggning av ärendet med motiveringen att avvakta 
utredning av behovet av idrottslokaler. 
 
Lars Berglund (M) yrkade avslag på bordläggning. 

Beslutsgång 
Med avslag på Mattias Qvarsells yrkande beslutade nämnden i enlighet med förslag till 
beslut. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-04-30 

Protokollsanteckning 
Mattias Qvarsell (S) lät anteckna följande till protokollet; 
”Några miljoner hit, några miljoner dit. Skattebetalarnas pengar rinner mellan fingrarna 
utan att vi har koll på behoven. Om det nu är så att en idrottshall behöver läktarplatser, 
hallarna är uthyrda till 110 %, kampsporten växer så att det knakar, fäktningen står utan 
halltider, nuvarande simhallar står med stora renoveringsbehov, kanske så stora att man 
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hellre skulle bygga nytt, varför skvätter man då ut miljonerna på olika projekt istället för att 
skaffa sig en samlad bild och satsa på något som möter de behov som Nackas idrottsliv 
har? 
Ju längre vi väntar på att lyssna in och göra en sammantagen bedömning av behoven desto 
mer akut blir behoven av enskilda åtgärder och undertiden rullar miljonerna iväg. Pengar 
som skulle kunna användas mer effektivt. Åtgärderna är i sig inte felaktiga men vi har 
Nackabornas uppdrag att se helheten” 
 
 
- - - - - 
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§ 42  FRN 2013/57 

Utökad investeringsram för kampsportslokal 

Beslut 
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att anslå ytterligare 1 miljon kronor från 6 
miljoner till 7 miljoner kronor för investeringsprojektet: Kampsportslokal. Fritidsnämnden 
föreslår att samtliga projektmedel ska tas i anspråk 2013. 

Ärendet 
Under hösten och vintern har kampsportsföreningen och tjänstemän undersökt vilka 
åtgärder som måste göras för att funktionsanpassa de gamla lokalerna vid Skuru skola. 
Under hand har de förbättringsarbeten som inte varit störande för verksamheten 
genomförts men de mer genomgripande med t ex omklädningsrum har avvaktats.   
 
Då kampsportsföreningens tidigare lokal vid Nacka sportcentrum hastigt fått evakueras i 
augusti 2012 pga kraftig översvämning fanns inte tillräcklig tid för genomgripande 
inventering för att avgöra budget för projektet. Kalkylen för anpassa den gamla byggnaden 
för kampsportens verksamhet visar att totalkostnaden bedöms uppgå till 7 miljoner kronor. 
Idrotts- och fritidsenheten förslår därför en ökning av investeringsramen med 1 mkr, dvs 
från 6 mnkr såsom tidigare beslutats av kommunfullmäktige den 19 november 2012, § 265, 
till 7 mnkr. 
 
Avskrivningstid 20 år 
Avskrivningskostnad 350 tkr 
Ränta 210 tkr.  2013 uppgår räntan till 3 %   
 
Investeringens driftkostnader och hur det ska finansieras  
310 tkr i ökad budgetram 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-04-30 
 
- - - - - 
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§ 43  FRN 2013/28-332 

Duvnäs-Utskog lekplats 

Beslut 
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige att anslå ytterligare 1 mnkr från 3 mnkr till 4 
mnkr för investeringsprojektet Duvnäs-Utskog lekplats. 

Ärendet 
Det pågår en generationsväxling i det närliggande radhusområdet och flera barnfamiljer 
ringer till kommunen och har synpunkter på den gamla slitna lekplatsen i Duvnäs – Utskog. 
Närliggande skolor och förskolor har full beläggning och de vill kunna använda denna 
lekplats. 
 
I denna första etapp rivs den gamla slitna utrustningen och ersätts med en större 
tillgänglighetsanpassad lekplats. Temat är cirkuslek. Det byggs även en grillplats och ett 
regnskydd. Bollplaner och övriga ytor ingår inte i denna etapp. 
 
Då nyttan av en större modern lekplats i området anses vara stor för barnen på fritiden och 
under raster och lek inom förskola och skola föreslår fritidsnämnden kommunfullmäktige 
att anslå ytterligare 1 mnkr från 3 mnkr till 4 mnkr för investeringsprojektet  
Duvnäs-Utskog lekplats. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2009/234-041, §227, om förnyelse av parken i Duvnäs-
Utskog med 3 mnkr. I området Duvnäs-Utskog finns en gammal sliten lekplats. Det mesta 
i lekparken är uttjänt och i området bor många barn, invid lekparken finns både förskola 
och skola. Eftersom detta är ett större upptagningsområde är det extra lämpligt att 
samband med den ordinarie upprustningen, utveckla lekparken ett steg till så att den kan 
uppfylla normen för tillgänglighet Många lekplatser i kommunen är tillgänglighetsanpassade 
i vissa delar, men det finns ett behov av att ha lekplatser i kommunen som har en högre 
grad av tillgänglighet. Avsikten är att fler ska kunna använda det mesta av utrustningen och 
att fler ska ges möjlighet att vara med i leken på sina egna villkor . Detta projekt som är den 
första etappen av en större upprustning, är projekterat och bedömningen är att den första 
etappen kan omfatta ett större grepp var på kostnaden ökar från 3 mkr till 4 mkr 
Drifts- och underhållskostnader kommer att öka något i och med att lekplatsen får fler 
redskap/utrustning och lekplatsens skötselyta ökar samt att underlagen under lekredskapen 
förses med modernare material som både ökar tillgängligheten men även minska risker vid 
eventuella fall.  
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Då nyttan av en större modern lekplats i området anses vara stor för barnen på fritiden och 
under raster och lek inom förskola och skola föreslår fritidsnämnden kommunfullmäktige 
att anslå ytterligare 1 mnkr från 3 mnkr till 4 mnkr för investeringsprojektet Duvnäs utskog 
lekplats. 
 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-04-29 
Bilaga 1Programförklaring 
 
 
- - - - - 
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§ 44 FRN 2013/60-044 

Investering utegym i Sickla 

Beslut 
Fritidsnämnden uppdrar åt park- och naturenheten att genomföra upphandling och 
utbyggnad och återkomma efter anbudsupphandling för beslut i nämnden. 
 
Fritidsnämnden beslutar att park- och naturenheten presenterar en samlad plan över vilka 
platser i Nacka som är lämpliga för utegym samt förslag på olika utformade utrustningar. 

Ärendet 
En förstudie om utegym har tidigare redovisats i nämnden. I enlighet med denna utredning 
så är Sickla strandpark ett lämpligt område för ett utegym. Många vistas här och det är 
populärt att springa och promenera runt Sicklasjön.  
 
I tjänsteskrivelsens bilaga visas utformning och placering. City art gym är stilfullt och passar 
väl in i detta parkområde. Det är inte så utrymmeskrävande, vilket är mycket bra med tanke 
på att det är en liten park. Gymmet består av tre komponenter, bollen, bryggan och bron. 
Det är förvånande hur många rörelser som ändå kan utövas med denna utrustning. Med 
tydliga skyltar visas hur man kan använda utegymmet. Underlaget blir av gummibeläggning 
och därmed är gymmet även tillgängligt för rullstolsbundna.  
 
Enligt protokoll Dnr KFKS 2011/153-040§ 157 har Kommunstyrelsen omarbetat och 
förkortat riktlinjer för investeringar av den 7 maj 2007 § 133. Det ställer bl.a. krav på 
redovisning av driftkostnader relaterat till investeringen. Beslutsunderlagen ska innehålla 
beskrivningar av vilka kostnader som uppkommer av ett investeringsbeslut samt vilken 
nytta som skapas.   
 
Enligt detta förslag ska samtliga investeringar beslutas av kommunfullmäktige. Detta ger 
större möjligheter till prioriteringar och redovisningen blir mer överskådlig. Gränsen för 
vad som ska vara en investering är 100.000 kronor.  

Vad avser investeringen, motiv för investeringen 
Investeringen innebär att det byggs ett nytt utegym i Sickla strandpark. Många frågar efter 
fler utegym och City art gym passar de flesta. Den allmänna nyttan med ett utegym är att så 
många människor som möjligt ska kunna motionera för en bättre hälsa. Vistelse utomhus 
är en viktig hälsofrämjande faktor . 
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Utgifter  
400 000 kr, år 2013 

Investeringens driftkostnader  
Driftkostnaderna ökar något, eftersom nya anläggningar får fler besökare än tidigare. 

Yrkande 
Lars Berglund (M) yrkade följande tillägg; 
Fritidsnämnden beslutar att park- och naturenheten presenterar en samlad plan över vilka 
platser i Nacka som är lämpliga för utegym samt förslag på olika utformade utrustningar. 

Beslutsgång 
Nämnden biföll Lars Berglunds tilläggsyrkande. 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-05-07 
Bilaga Skiss och bilder 
 
 
- - - - - 
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§  45 FRN 2013/59-332 

Underhållsplan lekplatser mm på park- och naturmark 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen angående park- och naturenhetens underlag för 
fortsatt bedömning av underhåll av lekplatser inom park- och naturmark.  

Ärendet 
I tjänsteskrivelsens bilaga, underhållsplan 2013, redovisar park- och naturenheten 
underhållsbehovet av lekplatser mm som finns på kommunens park- och naturmark. Det 
finns många slitna anläggningar med ett eftersatt behov av underhåll och upprustning.  
 
Den sammanlagda kostnaden för underhåll av objekt inom park- och naturmark inom 
fritidsnämndens ansvarsområde beräknas uppgå till 60,5 mnkr. Kostnaden fördelas på 
anläggningarnas beräknade livslängd. Det innebär en kostnad på 4,1 mnkr/ år.  
 
Underhåll definieras som utförande av åtgärder vars syfte är att återföra egenskaperna hos 
konstruktioner, anläggningar och anordningar till den nivå som avsetts vid ursprunglig 
konstruktion eller vid senare förbättring. 

Ekonomiska konsekvenser 
Driftskostnaderna av befintliga lekplatser kommer att vara oförändrade i och med att det är 
befintliga anläggningar som underhålls. En upprustad anläggning kan bli mer lättskött, men 
samtidigt så utvecklas en del ytor. Den årliga kostnaden för skötseln blir därför i stort sett 
oförändrad. 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-05-02 
Bilaga 1 Underhållsplan 2013 park- och naturmark fritidsnämnden. 
 
 
- - - - - 
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§ 46 FRN 2013/67-811 

Beslut om upphandling av drift av Näckenbadet och 
Nacka simhall 

Beslut 
Fritidsnämnden uppdrar till idrotts- och fritidsenheten att ta fram underlag för att 
genomföra upphandling för drift av Näckenbadet och Nacka simhall. 
 
Förfrågningsunderlaget ska beslutas av nämnden innan upphandlingen genomförs.  
 
Beslut om antagande av anbudsgivare ska fattas av nämnden. 

Ärendet 
Fritidsnämnden har sedan 2007 ansvarat för verksamheten i Nacka simhall och 
Näckenbadet. Fram till 2006 sköttes driften av simhallarna av kommunens egen-regi 
verksamhet, teknisk produktion via ett internt beställar-utföraravtal med dåvarande 
myndighets- och huvudmannaenheten, Idrott och fritid. Kommunens styrprinciper om 
konkurrens och upphandling av verksamhet ansågs då inte tillämpbar då marknaden 
saknade aktörer inom flera av idrotts- och fritidsverksamheterna. Endast verksamhet för 
kollovistelse och fritidsgårdarna har prövats att upphandlas och dessa har upphandlats på 
nytt. Fram till nu har tillväxten av marknadsaktörer inom övrig idrottsverksamhet varit 
långsam men de marknadsaktörer som är verksamma i länet och nationellt, uppfattas som 
ekonomiskt stabila och med stigande branschmognad. Utgångspunkter är framförallt att 
pröva upphandling som en steg i att öka kunskapen om hur simhallar bättre kan driftas och 
utvecklas för framtiden. Därför föreslår stadsledningskontoret att fritidsnämnden ska 
tillämpa kommunfullmäktiges beslutade styrprincip om att upphandla verksamhet och 
driften av Näckenbadet och Nacka simhall. 
 
Kvalitetsnivån för arbetenas utförande i simhallarna ska framgå av kravspecifikationen i 
förfrågningsunderlaget. Kvaliteten i utförandet bör vara på minst samma nivå som de 
nuvarande och entreprenadtiden bedöms vara 3 år med möjlighet till förlängning (1-2 år). 
 
Ärendet återkommer till fritidsnämnden för beslut om förfrågningsunderlagets utformning 
och tilldelningsbeslut. Det senare beslutet bedöms kunna fattas under hösten. Preliminär 
start av ny entreprenör är januari 2014. 

Bakgrund 
Fritidsnämnden har sedan 2007 ansvarat för verksamheten i Nacka simhall och 
Näckenbadet. Fram till 2006 sköttes driften av simhallarna av kommunens egen-regi  
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verksamhet, teknisk produktion via ett internt beställar-utföraravtal med dåvarande  
myndighets- och huvudmannaenheten, Idrott och fritid. Kommunens styrprinciper om 
konkurrens och upphandling av verksamhet ansågs då inte tillämpbar då marknaden 
saknade aktörer inom flera av idrotts- och fritidsverksamheterna. Endast verksamhet för 
kollovistelse och fritidsgårdarna prövats att upphandlas och dessa har under senare 
upphandlats på nytt. Fram till nu har tillväxten av marknadsaktörer inom övrig 
idrottsverksamhet varit långsam men de nuvarande marknadsaktörerna som är verksamma 
i länet och nationellt uppfattas som stabila och med stigande branschmognad. 
Utgångspunkter är framförallt att pröva upphandling som en steg i att öka kunskapen om 
hur simhallar bättre kan driftas och utvecklas för framtiden.Därför föreslås att Nacka ska 
nu upphandla driften av Näckenbadet och Nacka simhall. 

Upphandling av drift 
Det som ska upphandlas är drift av Näckenbadet och Nacka simhall. Med verksamhet 
menas alla utbud av tjänster som leveras direkt mot kund/besökare samt indirekt såsom 
exempelvis service. Med drift menas skötsel och underhåll av styrsystem och komponenter 
för tillförsel av vatten och kemikalier samt rening av badvatten. Exakt vad som ska leveras 
är det som ska framgå av förfrågningsunderlaget och vad som offereras ska utvärderas. 

Kommunicering av upphandlingen  
Nuvarande medarbetare inom idrotts- och fritidenheten har den 6 mars fått en första 
information om förslaget till nämnden om att pröva upphandling av verksamheten för 
simhallarna.  
 
Därefter har förhandling enligt MBL § 11 genomförts om detta Beslut. Fackliga företrädare 
kommer att ges möjlighet att kommentera förfrågningsunderlaget under sekretess då natur- 
och fritidsdirektören tidigare erfarit att det är en bra rutin innan förfrågningsunderlag 
slutligen annonseras. I samband med att utvärderingen av inkomna anbud sker en 
förhandling enligt 38 § MBL.  
 
Berörda medarbetare inom idrotts- och fritidsenheten kommer att få löpande information 
på enhetsmöten om upphandlingsprocessen liksom regler om anställningstrygghet och vad 
som gäller vid verksamhetsövergång.  För medarbetarna inom inomhallsverksamheten 
gäller reglerna i 6 b §, lagen om anställningsskydd, LAS, om verksamhetsövergång, förutsatt 
att upphandlingen verkställs och slutligt kontrakt tecknas om drift av verksamheterna i 
simhallarna. 
 
Medarbetarna har rätt att välja att stanna kvar hos den som förut haft ansvar för 
verksamheten. Om den arbetsgivaren inte har kvar den typ av arbetsuppgifter som 
medarbetaren har haft, kan det utlösa arbetsbrist, som då får hanteras enligt LAS. 
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De 2 föreningar som har mycket aktiviteter i simhallarna har fått en första information om 
förslaget att pröva upphandling av drift och verksamhet i Näckenbadet och Nacka simhall. 

Kvalitetsnivåer och tidplan 
Kvalitetsnivån för arbetenas utförande ligger på minst samma nivå som de nuvarande och 
entreprenadtiden är inte fastställd än men bedöms vara cirka 3 år med möjlighet till 
förlängning (1-2 år).  
 
Ärendet återkommer till fritidsnämnden för beslut om antagande av anbudsgivare vilket 
bedöms ske under hösten. Preliminär start av ny entreprenör är under första delen av 2014. 

Stadsledningskontorets förslag 
Mot bakgrund av vad som redovisats i tjänsteskrivelsen förelår stadsledningskontoret att 
fritidsnämnden ska tillämpa kommunfullmäktiges principbeslut om att upphandla 
verksamhet och drift, och ge idrotts- och fritidsenheten i uppdrag att i samverkan med 
inköpsenheten, ta fram förfrågningsunderlag för att genomföra en upphandling av 
verksamhet och drift av Näckenbadet och Nacka simhall.  

Yrkande 
Mattias Qvarsell (S) yrkade återremiss för att utreda hur kommunen kan uppnå 
upphandlingens tänkta fördelar inom befintlig driftsform. Redovisa processkostnaderna för 
genomförandet av den föreslagna upphandlingen.  
 
I andra hand yrkade Mattias Qvarsell (S) avslag.  
 
Lars Berglund yrkade avslag på återremissyrkandet och avslagsyrkandet. 

Beslutsgång 
Med avslag på Mattias Qvarsells yrkanden beslutade nämnden i enlighet med förslag till 
beslut.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-04-18 

Protokollsanteckning 
Mattias Qvarsell (S) med instämmande av Gullvi Wargh (V)  lät anteckna följande till 
protokollet. 
”På sommaren äter man smultron, jordgubbar och glass. Lika självklart anser vi att alla 
nackabor ska kunna simma. Det är ett underbart sommarnöje som både är en fin 
motionsform och ibland en livsnödvändig kunskap.  Dessutom är det en aktivitet som inte 
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kostar något för den som kan nöja sig med att bada utomhus i någon av Nackas underbara 
vatten. 
  
Att inte kunna simma innebär en onödig begränsning av individens frihet. Det innebär 
också att räddningen är längre bort än nödvändigt för den som är på väg att förolyckas i 
vattnet. Därför är det glädjande att vi är överens om att skolorna ska lära alla barn att 
simma. Tyvärr når vi inte hela vägen fram med den strategin. Det finns medborgare, både 
gamla och unga som idag inte kan simma. Det vill vi göra något åt. Vi anser att det är dags 
att fritidsnämnden i samverkan med skolor och Nackas simskolor tar tag i frågan för att 
radera ut den simokunnighet som kvarstår. 
  
Att bada ska vara ett tryggt nöje tillgängligt för samtliga nackabor. 
  
Då sätter sig fritidsnämnden och diskuterar ett ideologiskt projekt om driftsformen av 
simhallarna. Det finns säkerligen fördelar med att driva våra simhallar i entreprenadsform, 
och det finns garanterat poänger med att driva dem i egen regi. Om vi ägnade lika mycket 
energi åt att tillgängliggöra Nackas vatten för samtliga medborgare som kommunen lägger 
på dogmatiska ideologiska driftsformsprojekt så skulle simokunnigheten sedan länge vara 
ett minne blott. Låt oss fokusera på det viktiga i Nackas badpolitk. Tillgänglighet, inte 
driftsform.” 
 
 
Louise Ollivier (MP) lät anteckna följande till protokollet. 
” I samband med att Fritidsnämndens borgerliga majoritet beslutat att starta arbetet med 
upphandling av driften av kommunens två simhallar ställer sig Miljöpartiet de Gröna 
frågande till hur stor möjligheten blir för kommuninvånarna att påverka den långsiktiga 
verksamheten vid simhallarna. 
Hur säkerställs det att driften av simhallsanläggningarna utvecklas och drivs på ett hållbart 
sätt i samband med att en extern leverantör tar över driften? Vilka incitament finns (ges) till 
en extern leverantör för att göra Nacka till en föregångskommun i arbetet med långsiktig 
hållbarhet på en mängd olika plan? 
I samband med upphandlingen har vi i nämnden påpekat vikten av att kommunen vid 
upphandlingen bl a ställer krav på att kommande leverantör/-er ska: 
- Driva verksamheten på ett föredömligt energibesparande sätt 
- Investera i verksamheten på ett långsiktigt hållbart  
- Driva verksamheten utifrån ett socialt långsiktigt hänsynstagande ( exv erbjuda 
praktikplatser, ungdomsarbeten och arbeten för personer långt från arbetsmarknaden som 
lever i Nacka och våra närområden) 
- Driva och utveckla verksamheten i samverkan med  lokala företag ( exv vid reparationer)” 
 
- - - - -  
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§  47 FRN 2013/18 

Ansökan från Nacka Ridhus AB om stöd för renovering 
av ridanläggningen på Velamsund  

Beslut 
Fritidsnämnden avslår ansökan från Nacka Ridhus AB om stöd för upprustning och 
modernisering av ridskoleanläggningen på Velamsund. 

Ärendet 
Företaget Nacka Ridskola AB har ansökt om stöd för upprustning och modernisering av 
ridskoleanläggningen på Velamsund. Nacka Ridhus AB framför i sin ansökan att, eftersom 
en annan ridskola fått en hyresrabatt med 300 000 kronor under 2012, så ansöker de om 
samma belopp, med hänvisning till kommunallagens bestämmelser om likabehandling.    
 
Fritidsnämnden beslöt den 10 april 2013, § 25, att återemittera ärendet Ansökan in stöd till 
Nacka Ridhus AB, med motivering att ärendet behöver kompletteras med anledning av 
frågor i sen inkommen skrivelse från Nacka Ridhus AB.  
 
Nacka Ridhus AB visar i sin skrivelse på skillnader som finns mellan anläggningen på 
Velamsund och anläggningen i Erstavik. Nacka Ridhus AB framhåller även att de utfört 
investeringar, moderniseringar och förbättringar av kommunens anläggningar på egen hand 
utan stöd från kommunen.  
 
I kommunallagen 2 kap 8 § 2 stycket anges att individuellt stöd till enskilda näringsidkare 
endast får ges om det finns synnerliga skäl. Hyressättningen för företaget Compass Horses 
AB för ridanläggningen i Erstavik betraktas inte som ett stöd till en enskild näringsidkare 
av kommunen, utan ses som en reglering av en hyresnivå utifrån det som bedömdes att 
vara rimligt då hyresnivån beslutades. 
 
Fritidsnämnden tar inte ställning till om det finns behov av upprustning och modernisering 
av ridskoleanläggningen på Velamsund.  

Fritidsnämndens ansvarsområde 
Fritidsnämnden kan inte fatta beslut om upprustning och modernisering av 
ridanläggningen på Velamsund, då detta inte ingår i nämndens ansvarsområde enligt 
gällande reglemente. För närvarande är upprustning och modernisering en fråga mellan 
arrendator (Nacka Ridhus AB) och markägaren (kommunstyrelsen).  
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Fritidsnämnden har enligt nu gällande reglemente inte heller befogenhet att bedöma om 
Nacka Ridhus ABs arrende är skäligt eller inte.  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-04-25 
Bilaga 1. Ansökan från Nacka Ridhus AB 
Bilaga 2. Skrivelse från Nacka Ridhus AB 
Bilaga 3. Redogörelse av begreppen arrende respektive hyra  
Bilaga 4. Tjänsteskrivelse daterad 2013-03-14 till sammanträdet den 10 april 2013  
 
 
- - - - - 
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§  48 FRN 2013/55 

Föreningsansökningar - projektbidrag våren 2013 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att bevilja Boo Folkets Husförening projektbidrag på 5 000 

kronor för projektet ”Sommarläger”. 
2. Fritidsnämnden beslutar att bevilja Boo Fotbollsförening projektbidrag på 15 000 

kronor för projektet ”Aktiva flickor i föreningen”. 
3. Fritidsnämnden beslutar att bevilja Fisksätra Scoutkår projektbidrag på 3 250 kronor 

för projektet ”Rekrytering av scouter i skolorna och vuxna”. 
4. Fritidsnämnden beslutar att bevilja Twisters Cheer Elite Nacka Cheerleadingförening 

projektbidrag på 10 000 kronor för projektet ”Prova-på cheerleading” samt 8 000 
kronor för projektet ”Ungdom, cheerleading för ungdomar”. 

5. Fritidsnämnden beslutat att samtliga föreningar som beviljats projektbidrag, senast den 
31 december 2013, ska inkomma med skriftlig redovisning över projektets genom-
förande och resultat. 

6. Fritidsnämnden beslutar att avslå Lions Clubs ansökan om projektbidrag för projek-
tet/arrangemanget ”Lions Basket Cup - final”. 

7. Fritidsnämnden beslutar att avslå Nacka Landhockeyförenings ansökan om projektbi-
drag för projektet ”Utökad verksamhet”. 

8. Fritidsnämnden beslutar att avslå Twisters Cheer Elite Nacka Cheerleadingförenings 
ansökan om projektbidrag för projektet ”Stuntläger”. 

Ärendet 
Från 2013 gäller nya ansökningstider för projektbidrag. Numera finns två ansökningstill-
fällen per år, 1 april respektive 1 oktober. Till vårens ansökningsperiod (1 april) har åtta 
ansökningar om projektbidrag lämnats in. Idrotts- och fritidsenheten har gått igenom dessa 
och bedömt samtliga. Enheten föreslår att fem projekt beviljas bidrag med ett sammanlagt 
belopp om 41 250 kronor. Det handlar om breddad lägerverksamhet, behålla tonårsflickor i 
idrotten, rekrytering av scouter och förutsättning för cheerleading att utöka 
breddverksamheten. För tre ansökningar föreslås avslag då de inte bedöms falla inom 
ramen för projektbidragets syfte. 

Ekonomiska konsekvenser 
I årets budget finns 100 000 kr avsatt för projektbidrag till föreningslivet. För ansökningar 
som inkommit till den 1 april föreslår enheten att fem ansökningar beviljas bidrag med ett 
sammanlagt belopp om 41 250 kronor. Det innebär att till höstens ansökningstillfälle (1 
okt) så kvarstår det 58 750 kronor att fördela. 
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Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Louise Granath (FP) deltog inte i handläggning av ärendet pga jäv. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-04-26 
 
 
 
- - - - - 
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§  49 FRN 2013/65 

Ändrad taxa i ishallar 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att taxan under försäsongen vecka 32 t.o.m vecka 42 2013 ska vara 
750 kronor per timme, under förutsättning att Saltsjöbadens ishall kan öppna vecka 33.  
 
Taxan för tiden vardagar mellan kl 15.00-16.00 och 22.00-23.00 är 450 kronor per timme. 
 
Om Saltsjöbadens ishall inte öppnar vecka 33 ska nuvarande taxa om 650 kronor per 
timme gälla under vecka 32 t o m vecka 42, 2013. 

Ärendet 
De föreningar som har verksamhet i Nacka kommuns ishallar har framfört önskemål att 
öppna Saltsjöbadens ishall vecka 33 2013, istället för vecka 38 som fritidsnämnden har 
beslutat. 
 
Fritidsnämnden har den 10 maj 2012, § 45, beslutat att faktisk kostnad ska gälla om 
ytterligare en ishall ska öppnas under försäsongen. Därför föreslås en höjning av taxa med 
100 kr i timmen i alla ishallar under försäsongen från vecka 32 t o m 42. Det innebär att 
taxan blir 750 kr i timmen istället för 650 kr i timmen under perioden. 
 
Fritidsnämnden föreslås är att öppna Saltsjöbadens ishall vecka 33 grundar sig på det att 
redan nu finns 3 föreningar som har preliminärt bokat verksamhets timmar i Saltsjöbadens 
ishall från vecka 33. Om ishallen inte öppnas vecka 33 föreslås att nuvarande avgift 
bibehålls. Saltsjöbadens ishall öppnar då vecka 38 enligt tidigare nämndbeslut i januari 
2012. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut, med tillägget för justering av priset 
nedåt för tidiga och sena tider. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2012-04-28 
 
 
- - - - - 
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§  50 FRN 2012/56 

Fritid för unga vuxna på Henriksdalsberget 

Beslut 
Ungdomsrådet ges möjlighet att ingå en överenskommelse med kommunen som innebär 
att de får tillgång till fritidsgårdens nuvarande lokaler för öppna fritidsaktiviteter för sina 
medlemmar i åldern 18 – 25 år, en kväll i veckan samt viss tid under sommaren. 
 
Överenskommelsen innebär även att ungdomsrådet ges tillgång till en sporthall för öppen 
idrottsverksamhet på Sicklaön två timmar en vardagskväll i veckan. 
 
Utförarenheten för fritidsgårdsverksamheten på Henriksdalsberget ges i uppdrag att stödja 
och följa upp ungdomsrådets verksamhet utifrån behov samt att tillhandahålla 
fritidsgårdslokalen en kväll per vecka samt viss tid under sommaren utan utökad 
uppdragsersättning. 

 
Ungdomsrådet ges ett föreningsbidrag med 55 kronor per redovisad aktivitetskväll för 
högst två aktiviteter per vecka under skolterminerna, vilket ger en kostnad på max 2 200 
kronor för 2013. 

 
Idrotts- och fritidsenheten ges i uppdrag att ytterligare utreda möjligheterna för en ny 
samlingslokal/aktivitetslokal för ungdomsrådet och andra föreningars möten i anslutning 
till befintlig fritidsgård. 

Ärendet 
Fritidsnämnden beslöt den 6 februari 2013, § 12, att uppdra till idrotts- och fritidsenheten 
att fortsätta diskussionen med de unga vuxna som är aktiva i området och med personalen 
på fritidsgården för att se vad som är möjligt att genomföra inom ramen för befintlig 
uppdragsersättning för fritidsgårdsverksamheten. 
 
Idrotts- och fritidsenheten har samtalat med ungdomar och med fritidsgårdens personal för 
att se vilka behov och önskemål som finns samt vilka möjligheter det finns att tillmötesgå 
dessa inom ramen för befintlig uppdragsersättning för fritidsgårdsverksamheten. 
 
Ungdomarna anser att det finns behov av en mötesplats, som kan fungera som ett verktyg 
som kan hjälpa unga att välja en positiv livsstil. Enheten föreslår att ungdomsrådet ges 
möjlighet att ingå en överenskommelse med kommunen som innebär att de ges möjlighet  
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att anordna verksamhet för unga vuxna, dels på fritidsgården när ordinarie verksamhet inte 
pågår och dels vid ett tillfälle i veckan kvällstid i någon sporthall. Fritidsgården ges i 
uppdrag att stödja ungdomsrådet utifrån deras behov av stöd.  
 
Förslaget till beslut innebär en kostnad med högst 2200 kronor för fritidsnämnden. 
Förslaget innebär att fritidsgården inte får någon ytterligare ersättning för sitt 
tilläggsuppdrag.  

Ekonomiska konsekvenser 
Förslaget till beslut innebär kostnad med högst 2 200 kronor för fritidsnämnden. Utrymme 
för ett sådant stöd finns inom nämndens medel för öppen verksamhet. Förslaget innebär 
att fritidsgården inte får någon ytterligare ersättning för sitt tilläggsuppdrag. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-04-23 
 
 
- - - - - 
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§ 51 FRN 2013/21-007 

Yttrande till politiska revisorerna 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att anta förslag till yttrande enligt den redogörelse som lämnats av 
natur- och fritidsdirektörens och nämndsekreteraren. 

Ärendet 
Med anledning av att de politiska revisorerna på nytt förklarat att de anser att det är 
nämnden ska lämna yttrande till dem beträffande justering av protokollet den 12 december 
2012 och tidpunkt för inlämnande av ledamöters protokollsanteckningar återges en 
beskrivning av ärendet som sådant samt förslag till nämndens yttrande till de politiska 
revisorerna.  
 
Nämndens direktör lämnade den 30 januari 2013 en redogörelse till de politiska revisorerna 
om händelsen vid justering av protokollet av den 12 december 2012. Såväl ledamotens 
skrivelse till de politiska revisorerna som direktörens svar anmäldes till fritidsnämndens 
kommande sammanträde den 6 februari 2013. På dagordningen förutsattes att ledamoten 
skulle lämna sin egen redogörelse. Då ledamoten inte närvarade på sammanträdet 
informerade ordförande om situationen. I protokollet för den 6 februari 2013, § 2, framgår 
ordförandes redogörelse. Informationen noterades till protokollet. Av protokollet framgår 
likväl tidpunkter för ledamöters inlämnande av eventuella protokollsanteckningar.  
 
Under påskveckan inkommer de politiska revisorerna med kompletterande frågor.  Dessa 
frågor kunde inte handläggas inför fritidsnämndens sammanträde den 10 april pga att 
frågorna inkom en vecka innan nämndens sammanträde och att nämndens direktör var då 
ledig pga semester. 
 
Nämndens direktör lämnade 2013-04-17 kompletterande information om dels 
ledamöternas utbildning den 19 mars samt informerade via e-post att nämnden skulle 
återkomma efter sitt sammanträde den 15 maj.  I direktörens svar den 17 april lämnades en 
komplettering av händelsen. Det som utelämnats i beskrivningen gjordes av hänsyn till 
enskild ledamot.  
 
Vid fritidsnämndens sammanträde den 10 april 2013 gav nämnden direktören och 
nämndsekreteraren i uppdrag att utarbeta förslag till arbetsformer för effektivt 
beslutsfattande i nämnden. Arbetet med detta pågår och i detta skede finns ett 
arbetsmaterial. Underlaget med förslag förväntas vara färdigt inför nämndens sammanträde  
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den 19 juni. Beslutsprocessen som kommer att föreslås är att underlaget i första steget 
behandlas som informationsärende. Detta för att ge ledamöterna tid för betänkande, inför 
nämndernas ställningstagande i september 2013. 
 
Med anledning av att de politiska revisorerna önskade svar från nämnden föreslår natur- 
och fritidsdirektören och nämndsekreteraren att fritidsnämnden beslutar att anta förslag till 
yttrande enligt förslag till yttrande enligt bilaga 1. 

Yrkande 
Mattias Qvarsell (S) yrkade att nämnden skulle besluta att korrigera liggande förslag enligt 
Mattias Qvarsells synpunkter. (likalydande med protokollsanteckningen) 
 
Lars Berglund (M) yrkade avslag på Mattias Qvarsells yrkande. 

Beslutsgång 
Nämnden avslog Mattias Qvarsells yrkande och beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Mattias Qvarsell reserverade sig mot beslutet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-05-08 
Bilaga 1. Förslag till yttrande till politiska revisorerna  
Bilaga 2. Mattias Qvarsells skrivelse till politiska revisorerna 28 januari 2013 
Bilaga 3. Natur- och fritidsdirektörens svar den 30 januari 2013 
Bilaga 4. Utdrag ur fritidsnämndens protokoll den 6 februari 2013, § 2 
Bilaga 5. Skrivelse från politiska revisorerna daterad den 26 mars 2013, inkom till 
kommunen den 4 april 2013 
Bilaga 6. Natur- och fritidsdirektörens svar 2013-04-17 
Bilaga 7. Skrivelse från politiska revisorerna daterad den 26 april 2013, inkom till 
kommunen den 7 maj 2013 

Protokollsanteckning 
Mattias Qvarsells (S) lät anteckna följande till protokollet; 
” I vanlig ordning har fritidsnämndens tjänstemän levererat ett välformulerat 
beslutsunderlag, dock har det på några ställen smugit sig in några lika välformulerade 
osanningar som jag härmed har för avsikt att korrigera: 
  
Tyvärr var jag förhindrad att delta i nämndens sammanträde den 6 februari 2013 då jag 
behövde ta hand om mitt sjuka barn. Detta anmäldes till Heidi Swahn, Lars Berglund och  
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Åsa Engwall kl 09.49 den 6 februari, samtidigt vädjade jag till nyss nämnda personer att 
skjuta upp punkten om protokollsanteckningen.  
-- 
Hej Heidi mfl. Jag ser ut att behöva VAba i kväll. Hoppas ni klarar er utan mig. Skjut gärna 
upp infopunkten om protokollsanteckningen.  
  
Vänligen Mattias Qvarsell  
-- 
Jag fick snabb respons från Nackas mailsystem att Åsa Engwalls adress var felaktig. Från 
Lars och Heidi var det tyst. Av ovan redovisat skäl kunde jag inte heller på kort varsel ställa 
om min muntliga redogörelse till en skriftlig att redovisa på den nämnd som jag nyss 
frånvaroanmält mig ifrån. 
  
Lars är bekymrad över att de yrkanden som nämnden tagit ställning till inte kommit 
nämndsekreteraren till del för än kvällen före justering. Det är ett anmärkningsvärt 
påstående då ordföranden själv måste känt till yrkandena vid tillfället för ställningstagande. 
Vidare pekar Lars på det faktum att protokollsanteckningarna varit sekreteraren till handa 
nära inpå utsatt tid för justering. Detta är korrekt och beklagigt. Orsakerna stavas 
livspussel, barn som inte vill sova på kvällen/natten etc.  Dock ska nämnas att sekreteraren 
och jag via telefon och e-post haft kontakt om detta och säkerställt hennes administrativa 
möjlighet att få in protokollsanteckningarna före justeringen. 
  
Lars Berglund påstår att ”Nämndens ledamöter hade kommit överens under sammanträdet 
att protokollsanteckningar skulle inkomma vid sammanträdets slut, dock senast kl 12  
nästkommande dag. ”. Detta är felaktigt. Det finns i nämnden ingen enighet eller 
överenskommelse kring detta förfarande. Och hade vi fattat beslut om denna ordning så är 
vi flera som hade reserverat oss. Tills något annat beslut är fattat så är iaf min uppfattning 
att protokollsanteckningar och reservationer ska anmälas under nämnden och lämnas innan 
justeringen. 
  
Vidare anser Lars att jag efter att vi båda signerat protokollet fört in nya uppgifter. 
Sanningen är den att det vid tiden för protokollsjusteringen finns två olika protokoll att 
justera. Ett protokoll där mina protokollsanteckningar var införda, och ett protokoll där 
protokollsanteckningarna inte finns med. Lars begär att få justera det protokoll som saknar 
mina protokollsanteckningar. Enligt vad jag känner till om mötesteknik, protokoll, 
ordförandens roll och justeringsmannens roll så är det ordföranden som äger protokollet 
och bestämmer vad som ska stå i det. Justeringsmannens uppgift är att granska innehållet 
och med sin namnteckning bekräfta att protokollet på ett korrekt sätt återger vad som  
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beslutats under mötet, samt bevaka att eventuella reservationer och protokollsanteckningar 
som anmälts under mötet inte avsiktligt glöms bort eller göms undan.  
De metoder som finns för detta är antingen att ordförande och justerare kommer överens 
om innehållet och eventuella ändringar i protokollet och sedan justerar ett ”rent” protokoll. 
Om man inte kommer överens så skriver ordföranden under ”sitt” protokoll, varpå 
justeraren signerar de sidor hen anser vara korrekta och gör justeringsanmärkningar där hen 
anser att ändringar eller kompletteringar behövs. Eftersom ordförande och justeringsman 
vid det aktuella tillfället inte var överens om ett ”rent” protokoll tillämpades 
justeringsmannens möjlighet att göra justeringsanmärkningar. I dessa skrev jag på de sidor 
som saknade anmäld och inskickad protokollsanteckning ”justeras med följande tillägg, se 
bilaga 1”." 
 
 
 
- - - - -  
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§  52 FRN 2013/49 

Antagande av anbudsgivare för omläggning av konstgräs 
Boovallen 1 

Beslut 
Fritidsnämnden antar anbudsgivare enligt avlämnat anbud för omläggning av 
konstgräsplan, Boovallen plan 1. Fritidsnämnden beslutar om omedelbar justering av 
protokollet. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

Ärendet 
Boovallen plan 1 var första planen som fick konstgräs i Nacka kommun och planen 
invigdes den 17 maj 2001. Denna plan har varit i behov av omläggning en längre tid. 
Svårigheten har varit att finna lämplig tidpunkt för utförandet, då planen är bl.a. Boo FF:s 
hemvist med c:a 150 aktiva lag (c:a 2000 aktiva). 
 
För att kunna tillmötesgå föreningarnas behov av plantillgång under pågående säsong är det 
nödvändigt att utföra arbetet under veckorna 26-31, 
Föreningslivet har svårt att klara avbrott i verksamheten under övriga året och har lägst 
antal aktiviteter på sommaren. 
  
Hela tekniksystemet består av markbädd, rördragningar för avrinning av yt- och 
markvatten, konstgräs med fyllnadsmaterial. När detta system av komponenter ska 
funktionstestas enligt fotbollsförbundets kravprofil är det helheten som bedöms, det är inte 
en enskild komponent såsom markbädd eller en gräsleverans. För att inte äventyra 
funktionskraven bör det vara samma leverantör av markbädd som för övriga komponenter. 
 
Offererade konstgräsmatta uppfyller samtliga krav från Svenska fotbollsförbundet vad det 
gäller spel på nationell nivå, enligt Nordiskt certifikat 2013. Detta är en ny högre norm som 
trätt i kraft 2013-01-01, som ersätter den tidigare svenska normen och är gemensam inom 
norden. 
 
Anbudssumman för omläggningen av konstgräsplanen är 3 400 000 kronor. 
Anbudssumman ligger inom tidigare bedömd budget. 
För att entreprenaden skall kunna genomföras under ovan angivna arbetsperiod krävs en 
beställning senast vecka 20. 
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Forts § 52 
 
Upphandlingen har skett såsom en styrd direktupphandling i dialog med kommunens 
upphandlingsexpert. 
 
Enheten har begärt anbud/offert av tidigare anlitad entreprenör eftersom planens 
funktionalitet och komponenter måste betraktas som en helhet när det t.ex. handlar om 
vilken funktionsgaranti som entreprenören kan lämna till kommunen. 
De främsta skälen till detta upphandlingsförfarande beskrivs i bilaga 1 till tjänsteskrivelsen. 
 
Förnyelsen av konstgräsplanen är en del av fritidsnämndens reinvesteringsplan där 
nämnden årligen har ett fastställda ramar för reinvesteringar eller förnyelse av befintliga 
idrottsanläggningar. Nämnden beslutade 14 maj 2012 att föreslå fullmäktiga att anslå medel 
för att förnya befintliga anläggningar. Fullmäktige fastställde § 125, 11 juni 2012 nämndens 
investeringsmedel. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Nämnden beslutade om omedelbar justering av paragrafen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-05-14 
Bilaga Styrd direktupphandling 
 
 
- - - - - 
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§ 53 FRN 2013/41-805 

Verksamhetsstöd till Skuru IK Basket för basket för barn 
och unga med funktionsnedsättning 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att ge Skuru IK Basket ett verksamhetsstöd på 40 000 

kronor för två års verksamhet för barn och unga med funktionsnedsättning. 
2. Stödet betalas ut i förskott för ett år i taget. 
3. Föreningen ska lämna i en redovisning av verksamheten en gång per år, senast 1 

september respektive år. 
4. Fritidsnämnden ska godkänna verksamhetsredovisningen för år ett innan 

utbetalning av verksamhetsstöd för år två kan göras.  

Ärendet 
Skuru IK Basket har ansökt om projektmedel på 20 000 kr för säsongen 2013-2014 
respektive 20 000 kr för 2014-2015.  
 
Skuru IK Basket har bedrivit basketverksamhet för barn och unga med olika 
funktionsnedsättningar i cirka 10 år.  Laget består i dagsläget av 8 stycken pojkar som 
regelbundet tränar en gång i veckan. Skuru IK Basket bedömer inte gruppen som homogen 
även om det är ”lag”. Skuru IK Basket vill bredda verksamheten och skapa ”grupper i 
gruppen” utan att splittra ”laget”. Skuru IK Baskets ambitioner är att fördubbla antalet 
spelare under första året för att sedan fördubbla verksamheten ytterligare år två. Skuru IK 
Basket vill locka in flickor i verksamheten och inte som ett separat lag i första hand utan 
tanken är att flickor och pojkar ska tränar och spela tillsammans. 
 
Idrotts- och fritidsenheten bedömer att Skuru IK Baskets verksamhet för personer med 
funktionsnedsättning och föreningens vilja att bredda verksamheten är värdefull utifrån 
varje individs förutsättningar. Genom prova – på- aktiviteter skapar föreningen möjlighet 
och tillfällen för flera barn och unga att hitta en fritidsaktivitet.   

Ekonomiska konsekvenser 
Verksamhetsstödet till Skuru IK Basket gällande basket för barn och unga med 
funktionsnedsättning ryms inom ramen för nämndens beslutande internbudget för Fritid 
för personer med funktionsnedsättning.  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
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Forts § 53 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-04-17 
Bilaga Ansökan Skuru IK Basket – Specials växer  
 
 
- - - - - 
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§  54 FRN 2013/69 

Förslag till naturreservat Trollsjön 
NRN 2013/ 13-265 

Beslut 
Fritidsnämnden antar förslag till yttrande. 

Bakgrund 
Fritidsnämnden har från Nacka kommuns Miljö- och Stadsbyggnadsnämnd erhållit ett 
remissbrev för yttrande över förslag till detaljplan. 

Ärendet  
Enligt majoritetsprogrammet 2011 -2014 ska sex nya reservat inrättas i kommunen. 
Trollsjön är ett av dessa och ett förslag till föreskrifter och skötselplan har tagits fram för 
beslut om samråd av naturreservatsnämnden. 
 
Området vid Trollsjön bedöms ha stora värden ur natur- och rekreationssynpunkt Därför 
föreslås att ett naturreservat bildas för Trollsjön med syfte att bevara och utveckla 
områdets värden för rekreation och biologisk mångfald. 
 
Rekreationsvärdet består främst av höjdpartier med utsikt, promenadstigar, omväxlande 
naturupplevelser och vattenkontakt i miljön vid Trollsjön. De biologiska värdena är 
framförallt knutna till äldre hällmarkstallskog, lövskog och ädellövskog. 
 

Fritidsnämnden lämnade följande yttrande 
Området vid Trollsjön bedöms ha stora värden ur natur- och rekreationssynpunkt. Därför 
föreslås att ett naturreservat bildas för Trollsjön med syfte att bevara och utveckla 
områdets värden för rekreation och biologisk mångfald. 
 
Fritidsnämnden ser det som positivt att ett område som med stor betydelse för 
närrekreationsmöjligheterna i Södra Boo säkerställs som naturreservat. Trots att området 
inte är så stort, ryms möjligheter till såväl naturupplevelser som aktiviteter. I områdets 
nordöstra del (i anslutning till Fregattbacken) finns ett område avsatt för aktiviteter såväl 
vinter- som sommartid. Denna del nås enkelt med buss resp. cykel (cykelbana utmed 
Sockenvägen). 
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Forts § 54 
 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Åsa Engwall deltog inte handlägganing av ärendet pga jäv. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-05-03 
Bilaga 1 Missiv 
Bilaga 2 Förslag till yttrande 
Bilaga 3 Samrådsversion mars 2013 
 
 
- - - - - 
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§  55 FRN 2011/61 

Detaljplan för Sydöstra Lännersta 2 (Område W) i Boo, 
Nacka kommun 
KFKS 2002/301 214 

Beslut 
Nämnden beslutar i enlighet med stadsledningskontorets förslag till yttrande. 

Ärendet  
Detaljplanens huvudsyfte är att ge möjlighet till permanentboende genom att införa 
byggrätter för permanentbostäder, att ersätta enskilda vatten- och avloppslösningar med 
kommunala anläggningar samt att rusta upp vägsystemet. Huvudmannaskapet för vägarna 
ska samtidigt ändras från enskilt till kommunalt. Detaljplanen syftar vidare till att skydda 
områdets speciella kvaliteter i landskapsbild och kulturhistoriskt värdefulla bebyggelsemiljö. 
Allmänna anläggningar och ytor såsom vägar, gång- och cykelvägar och lekplatser har 
utformats så att de ska uppfylla de krav som ställs i ett permanentbebott område. 
 
Planområdet är beläget i södra Boo och omfattar ca 120 fastigheter. Området är ett så kallat 
förnyelseområde som utvecklas från fritidshusområde till villaområde för 
permanentboende. I området finns förutom bostäder även det privata sjukhemmet 
Gammeludden. 
 
Detaljplanen möjliggör att det skapas ca 25 nya fastigheter. Dessutom kommer detaljplanen 
att medföra att fastigheter som tidigare var obebyggda eller bebyggda med mindre hus kan 
bebyggas med bostäder anpassade för permanentboende. 
 
I främst den södra delen av planområdet finns bebyggelse med stort kulturhistoriskt värde, 
varför både befintlig och ny bebyggelse där kommer att ha vissa restriktioner i bl.a 
utformningen. Värdefull växtlighet och bergshällar skyddas, både genom att viss naturmark 
avsätts i planen och genom särskilt skydd för utpekade objekt på enskilda tomter. 
Byggrätternas storlek har anpassats till de förutsättningar som finns på platsen.  
 
I södra delen av planområdet planeras för kulturreservatet Baggensstäket, vilket i sin helhet 
kommer att ligga inom planområdet. Jämfört med det reservatsförslag som var på samråd 
under maj-juni 2010 har det gjorts ändringar i förslaget till detaljplan i form av två 
bostadstomter och byggrätter för tillbyggnad av Gammeluddshemmet, inom det tidigare 
föreslagna kulturreservatet, vilket medfört att kulturreservatets gränser och stigsystem 
behövt arbetas om. Planområdet angränsar i norr även till det kommande naturreservatet 
Trollsjön. 
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Forts § 55 
 
För båda de planerade reservaten kommer tillfart, både till fots och med bil, att ske genom 
planområdet.  
 
Ett förslag till detaljplan var ute på samråd mellan 3 maj och 15 juni 2011.  
De stora frågorna, som flest berörda har tyckt till om, är den föreslagna breddningen av 
vägarna i området. Övriga synpunkter rör i stor grad möjligheten till avstyckning och 
omfattningen av prickmark på fastigheter. Synpunkter om strandpromenaden och en 
eventuell ny små 

Nämnden lämnar följande yttrande på utställningsförslaget 
Fritidsnämnden har under samrådstiden lämnat yttrande och konstaterar att nämndens 
synpunkter har beaktats och arbetats in och preciserats i planförslaget. Nämnden är därmed 
nöjd med att förslaget nu innehåller en större lekplats med lekmöjligheter för barn i olika åldrar 
liksom att förslaget nu även innehåller en mindre lekbollplan med måtten ca 18 x 36 m.  
 
I övrigt innehåller planförslaget många trevliga promenadmöjligheter samt kontakt med det 
blivande naturreservatet Trollsjön.  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-05-15 
 
 
- - - - - 
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§ 56 

Information om fördelning av tider i ishallarna säsongen 
2013/14 

Beslut  
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Enligt beslut augusti 2012 § 74, har idrotts- och fritidsenheten tagit fram reviderade 
principer för isfördelning. 
 
Efter att nämnden har tagit del av det kommer idrotts- och fritidsenheten skicka förslaget 
till berörda föreningar på remiss. Föreningarna har under hösten inkommit med sina egna 
förslag. 

Allmänna regler som tillämpas av idrotts- och fritidsenheten 
• I första hand upplåts konstisanläggningarna till föreningar/organisationer 

hemmahörande i Nacka kommun, vars primära verksamhet är förlagd till ishall och 
som administreras av Ishockeyförbunden eller Konståkningsförbunden 

• Idrotts- och fritidsenheten fastställer och avsätter tid för skötsel av isen. Spoltiden 
är 15 min per spolning   

• Föreningar med verksamhet funktionsnedsättningar prioriteras av idrotts- och 
fritidsenheten enligt Fritidsnämndens ansvars område  

• Fördelningen sker ur jämställdhetsperspektiv, utifrån nivå på tävlingsverksamhet 
och oberoende av kön 

• Öppethållandetider för anläggningarna är fastställda av Fritidsnämnden, §6 2012 
Samtliga anläggningar är helgstängda på Nyårsdagen, Långfredag, Påskdagen, 
Första maj, Kristi Himmelsfärdsdag, Pingstdagen, Sveriges nationaldag, 
Midsommarafton, Midsommardagen, Julafton, Juldagen och Nyårsafton 

• Dan före helgdag förekommer förkortade öppethållandetider 
• Björknäs konstisbana öppnas när vädret så tillåter preliminärt vecka 50. Boo 

Hockeys istider i Nacka Istält flyttas då över till Björknäs konstisbana. De lediga 
tiderna i Nacka istält fördelas om av idrotts- och fritidsenheten. Övriga lediga tider 
kan ströbokas på Björknäs konstisbana 

• Inga tider kan avbokas under perioden vecka 32-41 och perioden vecka 13-18 (20). 
Tiden mellan kl 21.45-23.00 får inte delas upp så att det återstår mindre än en 
uthyrningsbar timme.  

• Fördelningen presenteras för föreningar/kunder i form av schema. Övriga 
tillgängliga strötider kan privatpersoner likaväl som föreningar boka direkt genom 
bokningsförfrågan hos idrottsbokningen eller www.nacka.se 

http://www.nacka.se/
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Forts § 56 
 
• Ansökningstider 

Ishallar Ansökan ska 
vara hos 
idrotts- och 
fritidsenheten 

Besked lämnas till 
föreningar/kunder 

Schemaperiod - 
säsong 

Arrangemang 1 april 1 juni Vecka 32-18 (20) 
Uppstart veckor 1 november 15 januari Vecka 32-33 
Försäsong  1 april 1 juni Vecka 34-40 
Huvudsäsong 1 april 1 juni Vecka 41-12 
Eftersäsong 1 november 15 januari Vecka 13-18 (20) 
Fördelningsmöte/schema 
presentation 

 Vecka 19-21  

Önskemål om tider för 
nya lag/åkare 

15 juni 30 augusti Vecka 38-12 

 
• Perioder  

Uppstart veckor Vecka 32-33 3 st ishallar öppet 
Försäsong Vecka 34-41 3 st ishallar fr vecka 38 4 st 
Huvudsäsong Vecka 42-12 5 st ishallar öppet 
Eftersäsong Vecka 13-18 (20) 3 st ishallar fr vecka 16 2 st 

 
• Tider som fördelas 

Måndag – fredag 16.00 – 23.00 
Lördag 08.00 – 21.00 
Söndag 09.00 – 21.00 

 

Allmänhetens åkning 
• Allmänhetens åkning ska erbjudas fasta tider inne i ishallarna under perioden vecka 

38 – 15 
 
Sex timmar per hall och vecka prioriteras. Två timmar på attraktiv tid vardagar mellan kl. 
17.00 – 20.00 och fyra timmar på helger mellan kl. 10.00 – 16.00. Endast seriematcher när 
lag från Gotland är på besök får borttagning av allmänhetens åkning ske. Ersättningstid för 
allmänheten ska erbjudas av föreningen i samband med Gotlandsmatch. Detta ska helst ske 
samma dag. 
 
På Björknäs konstisbana ska allmänhetens åkning ligga på minst tio timmar per vecka fyra 
timmar på vardagar och sex timmar på helger.     
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Forts § 56 
 
Under höst, jul, sport och påsklov ska allmänhetens erbjudas tider under dagtid för 
allmänhetens åkning. 

Arrangemang 
• Cuper/arrangemang ska ansökas hos idrotts- och fritidsenheten senast den 1 april 

för nästkommande säsong (se ansökningstider) 
 

Ishockeymatcher liksom externa arrangemang planeras och läggs in i samråd mellan idrotts- 
och fritidsenheten, förbunden och föreningarna innan säsongsstart  
Interna arrangemang/cuper, där ej andra föreningar är inbjudna skall tas av respektive 
föreningens tilldelade istider 
Turneringar/arrangemang bör förläggas på försäsong eller eftersäsong 
Föreningar får max ha två arrangemangshelger (lördag-söndag) under perioden vecka 38-12 
En förening som har arrangemangshelg kan bli tilldelad mindre istid under den vecka som 
arrangemanget sker 
Ersättningstid utfaller inte för sanktionerade förbundstävlingar 

Konståkningen 
• Konståkningen är en individuell teknikidrott där träningen anpassas efter utövarens 

individuella behov. Team åkning är en grupp utövare som tävlar som en enhet. 
Singelåkning och teamåkning bör ha separata träningstider 
 

Konståkningen tilldelas i möjligaste mån tider utifrån säkerhetskrav och rekommendationer 
som gäller för antal åkare enligt nationellt klassningssystem (A-C) samt utifrån antal åkare 
som tävlar på högsta internationella nivå (EM,VM). Samt antal aktiva medlemmar 
föreningen har i verksamheten 
Tilldelningen grundas på en samlad bedömning i förhållande till verksamheten  
 

• Singelåkning •  •  
Internationell elit 15-18 timmar/vecka 7-10 åkare på banan 
Nationell elit    12-15 timmar/vecka 11- 14 åkare på banan 
Elitsatsande A-ungdom    10-12 timmar/vecka 14-17 åkare på banan 
Tävlingsåkare B-nivå    8-10 timmar/vecka,     14-17åkare på banan 
Tävlingsåkare C-nivå     5-6 timmar/vecka,     17-20   åkare på banan 

• Teamåkning  •  •  
Nybörjare C-nivå    5- 6 timmar/vecka 17- 20 åkare på banan 
Ungdomar B-nivå    8-10 timmar/vecka 17-20 åkare på banan 
Juniorer B-nivå   10-12 timmar/vecka 17-20 åkare på banan 
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Fort § 56 

Ishockey 
• Ishockeyföreningar tilldelas tider baserat på antal lag som genomfört hela 

föregående säsong i Svenska eller i Stockholms ishockeyförbunds seriespel 
• Svenska Ishockeyförbundets rekommendationer vad avser antal träningstillfällen 

per vecka för lag i högre divisioner styr grundtilldelningen 
• Representationslag följer alltid serieindelningen inför nästa säsong 
• Fördelningen grundar sig på avslutade lag i seriespel. Om ett lag läggs ner/utgår 

kommer fördelningstid inte att utfalla till föreningen under innevarande säsong.  
• Information avseende föreningarnas tävlingsverksamhet hämtas från respektive 

specialdistrikts förbund 
• Veteranlag och reservlag tilldelas inga tider  
• Tider och antal timmar för skridskoskola sker i dialog mellan kommunen och 

berörda föreningar 
• Föreningarna har skyldighet att informera kommunen om lag utgår från 

Förbundets serier. Då lag utgår ur seriespel förlorar föreningen omedelbart 
tilldelningen av tiden för det laget. En revidering genomförs av idrotts- och 
fritidsenheten senast den 15 november 

• För nya lag i kommande säsong kan man äska tider (se ansökningstider) som 
tillgodoses efter fördelningsnyckel. U-9 lag får endast tid för huvudsäsongen 

• Resterande tider fördelas till Nacka föreningar med ungdomsverksamhet utifrån 
antal lag de har i sin verksamhet  

• De föreningar som inte har ungdomsverksamhet tilldelas seniortider. Tiderna 
fördelas efter fördelningsnyckeln och gäller endast under huvudsäsong 

• Uppvärmningstider följer Ishockeyförbundens rekommendationer. Vill någon 
förening utöka uppvärmningstiden tas den ur föreningens tilldelade kvot 

• Fördelningsnyckeln baserad på att minst 3 ishallar är öppna 
 
Lag Träning och 

matchtid max 
tim/vecka 

 Lag Träning och 
matchtid max 
tim/vecka 

Lag Träning och 
matchtid max 
tim/vecka 

Allsvenskan 7,5 tim   J-20 Elit 6,5 tim U-16 Elit 4,5 tim 
Division 1 6,5 tim   J-20  5,5 tim U-16 3,5 tim 
Division 2 5,0 tim   J-18 Elit 5,5 tim U-15 – U-14 3,0 tim 
Division 3 4,5 tim   J-18 4,5 tim U-13 – U-12 2,5 tim 
Division 4 4,0 tim   U-11- U-10 2,0 tim 
    U-9 1,5 tim 
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Forts § 56 
 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-05-15 
Bilaga 1 Idrotts- och fritidsenhetens förslag 
Bilaga 2 Konståkningens synpunkter  
Bilaga 3 Ishockey föreningarnas synpunkter 
Bilaga 4 Fördelningsnyckel ishockey genom Thomas Ranje Saltsjöbadens IF ishockey 
 
 
- - - - - 
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§ 57  

Muntlig information - Finansiering av Tjejverkstan  

Beslut 
Nämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Thomas Sass informerade om det pågående arbetet med översyn av möjligheter till 
ytterligare finansiering av Tjejverkstan.   
 
Sedan 2008 har kommunen varit med och finansierat verksamheten Tjejverkstan. 
Kommunstyrelsen beslöt den 25 oktober 2010, § 224, att det fortsatta stödet för öppen 
verksamhet med social inriktning för flickor skulle ligga inom fritidsnämndens 
ansvarsområde. 
 
Inför 2013 framförde föreningen Mötesplats Järlahuset, som driver verksamheten 
Tjejverkstan, att de hade ett behov av minst 1 350 000 kronor för att kunna bedriva 
verksamheten på samma nivå så tidigare. Nämnden beslöt att ersättningen skulle vara  
1 250 000 kronor för 2013 men att idrotts- och fritidsenheten skulle undersöka om det 
fanns möjligheter att finna ytterligare finansiering.  
 
De ökade behoven av kommunal finansiering beror på att dels Rädda Barnen inte längre 
har möjlighet att lämna bidrag samt att delar av personalkostnaden tidigare varit 
lönebidragsanställningar som finansierats av arbetsförmedlingen. Detta anställningsstöd 
minskar successivt från år till år. Det innebär att föreningen behöver ytterligare kommunalt 
stöd från kommunen 2014. Dessa förutsättningar var inte kända för kommunen då 
överenskommelsen om verksamheten slöts mellan kommunen och föreningen.  
 
För närvarande har fritidsnämnden inget utrymme i den beslutade ramen för att öka 
ersättningen för Tjejverkstan.  
 
Arbetet med att följa upp Tjejverkstans ekonomi och undersöka om det kan finnas 
ytterligare finansiering pågår i dialog med företrädare för verksamheten. 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
Louise Granath (FP) deltog inte i handläggningen på grund av jäv. 
- - - - - 
  



 49 (56) 
  2013-05-15 
 
 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Fritidsnämnden 
 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 58 FRN 2013/19 

 
Fritidsnämndens investeringar – beslutsuppföljning 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
I tabellen nedan redovisas en kortfattad information beträffande aktuell status för 
Fritidsnämndens investeringsprojekt enligt tidigare beslut av nämnden och/eller av 
kommunfullmäktige. 
 
Projekt Status 
Nya ridskolan 
Källtorp 

Planbesked har godkänts av Miljö- & 
Stadsbyggnadsnämnden. 

Sporthall Älta 
 
 
 

Planenheten utreder nytt program för Älta centrum. 
Även fritidsanläggningar ingår i det nya programmet 
och placering av ny sporthall. Avvaktar beslut om 
planprogram för centrum. 
 

Kampsportlokal, Skuru skolväg Ytskiktsarbeten i träningslokalerna är slutförda. 
Anbudsförfrågan är ute hos ramavtalade 
byggentreprenörer. Planerad start för ombyggnationer 
är juni 2013. 
 

Myrsjö IP BMX-bana: byggstart vecka 19 
Nacka IP 2 Konstgräs Tidigare beslut om att belägga befintlig grusplan med 

konstgräs. 
Arbete med förfrågningsunderlag pågår 

Sicklavallen Arbete med förfrågningsunderlag pågår. 
Efter möte med Sickla IF har överenskommelse tagit 
om att i möjligaste mån maximera konstgräsytan på 
befintlig grusyta samt att planen jämnas av så att den 
kan brukas i avvaktan på omläggningen.  
Planerad byggstart efter sommaren. 

Boovallen plan 1, omläggning av 
konstgräs 

Arbetet utförs under veckorna 26-v32 

Boovallen omklädningsrum Markarbeten startar maj/juni 2013. 
Husleverans: vecka 35. 
Besiktning bokad till den 8 oktober 2013. 
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Forts § 58 
 
Aktivitetspark Duvnäs – Utskog Projekteringsarbete pågår och den planeras att byggas 

i höst. 
  

Lekplatser Lekplatserna vid Neglinge torg och Oxelvägen 
upprustas och information om detta finns på 
kommunens hemsida. 
De kommer att färdigställas under maj månad. 

 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-03-28 
 
 
- - - - - 
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§  59  

Övriga frågor 

Ny tid för politiskberedningar 
Lars Berglund (M) tog upp frågan att ändra tid för kommande politiskaberedningar.  
Förslaget är att beredningen börjar kl 9.30.  
 
Nämndsekreteraren får i uppdrag att flytta beredningarna tillbaks till tisdagar kl 9.30 under 
hösten 2013. 
 

Översyn av styrande dokument 
Åsa Engwall informerade om ett ärende som kommer upp på nästa sammanträde. 
 

Utred behov idrottsanläggningar 
Mattias Qvarsell (S) önskar att nämnden tar upp på nästa sammanträde att ge idrotts- och 
fritidsenheten i uppdrag att utreda behoven av kombinerade bollhallar/ kampsportlokaler/ 
simhallar i kommunen, möjliga placeringar, kostnad för en ny stor bollhall som klarar 
elitkraven, som kan erbjuda kampsportlokaler och sim/badmöjligheter 
 

Motarbeta simokunnigheten i kommunen 
Mattias Qvarsell (S) önskar att nämnden på nästa sammanträde initierar ett projekt för att 
radera ut simokunnigheten i kommunen 
 

Anläggningar i gott skick 
Mattias Qvarsell (S) önskar att nämnden på nästa sammanträde beslutar att ger Åsa 
Engwall i uppdrag att ta kontakt med kommunstyrelsen för att påtala fritidsnämndens 
förväntningar på att anläggningar i kommunen som används för allmänhetens 
fritidsändamål ska vara i gott skick. 
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Forts § 59 

Helhetsgrepp om idrottspolitiken 
Mattias Qvarsell (S) önskar att nämnden på nästa sammanträde beslutar att ge idrotts- och 
fritidsenheten i uppdrag att presentera ett helhetsgrepp om idrottspolitiken, i synnerhet 
ridskoleverksamheten. Vilka behov finns idag? Hur skapar vi ett system som ger unga 
likvärdiga möjligheter att utöva sin fritidsverksamhet? Vilka resurser finns inom kommunen 
idag? Hur använder vi dem? Kan samarbeten utvecklas? Överetablering? 
 
 
 
- - - - - 
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§  60  

Delegationsbeslut Fritidsnämnden 

Beslut  
Nämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Följande beslut har tagits på delegation 
 
FRN 2011/131  Kolloverksamhet 2012-2014/ ekonomisk ersättning 2013 samt 

ekonomisk ersättning 2014 
 
FRN 2013/3  Utbetalning av grundbidrag till pensionärsföreningar 2013 
 
FRN 2013/64 Utökad verksamhet på fritidsgårdar 2013-05-15 
 
FRN 2013/66 Fritidsgårdarnas sommarverksamhet 
 
FRN 2013/50 Beachparty 2013 på Dalarö 
 
FRN 2013/44 Utökat stöd för Älta IFs projekt skridskoåkning för personer 

med funktionsnedsättning 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-05-15 
 
 
- - - - - 
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§  61  

Inkomna handlingar Fritidsnämnden 

Beslut  
Nämnden noterar informationen till protokollet. 

Följande skrivelser har inkommit till nämnden för kännedom 
 
• Upphandling öppen fritidsverksamhet för unga med funktionsnedsättning 

Nacka kommun bjuder in intresserade att lämna anbud i rubricerad upphandling i 
enlighet med detta dokument. 
 

• Sammanställning av inkomna synpunkter och klagomål på lekplatser under perioden 
2013-01-10 t.o.m. 2013-05-02 
 

• Brev 20130415 från , För  styrelsen i Saltsjöbadens IF:s sektion för Modern Femkamp 
 

• Kallelse till Föreningsrådets möte onsdag 15 maj 2013, med bilagor 
Protokoll fr Föreningsrådet och aktiviteter i Älta 
 

• Ett evenemang, fyra kategorier och 10 000 ungdomar 3-6 januari 2014 
MY (engelska för min) är ett evenemang som bara handlar om ungdomar och deras intressen. 
Evenemanget innehåller de fyra områdena My Culture, My Future, My Lifestyle och My 
Sports. My Culture - Generöst utbud av sång, musik och dans men även nya kulturformer 
som både berör och engagerar och som man kanske inte tidigare fått möjlighet att upptäcka.  
My Future - Plugga vidare, praktisera eller arbeta utomlands? Kan man jobba med socialt 
arbete? Frågorna om framtiden är många. På MY Future finner ungdomarna svaren.  
My Lifestyle - Vad är det egentligen som påverkar hur ungdomar mår?  Vilken betydelse har 
hälsa, trender och värderingar?  Här kan ungdomar lära sig mer om sin och andras livsstil.  
My Sports - Uppvisningar av och med fantastiska ungdomar som efter sina shower låter andra 
ungdomar få prova på. Möjlighet finns även att delta i läger och tävlingar för de som vill ha 
ännu mer sport.  

 
• Brev 20130422 från K Grundberg ang öppettiderna i Nacka simhall 

Svar 20130426 
 
• Upphandling öppen fritidsverksamhet för unga med funktionsnedsättning 
 
• Fritidsgårdarnas sommarverksamhet 
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Forts § 61 
 
• Minfritid.nu 17-18 maj, Björkängshallen, Huddinge, fritidsmässa för barn, ungdomar 

och vuxna med funktionsnedsättning 
 
• Revisionsskrivelse från Revisorerna i Nacka kommun 
 
• 5-års jubileum, Tjejverkstan, 22 maj kl 16-22 
 
• Broschyr Värt att veta sommarlov 
 
• Nyhetsbrev Fritidsgårdarna i Nacka – Fritidsgårdens roll idag och imorgon 
 
• Sammanställning av inkomna synpunkter tilldrotts- och fritidsenheten 
 

Följande Kurser och konferenser har inkommit till Tekniska nämnden 
 
Inga kurser eller konferenser 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-05-15 
 
 
- - - - - 
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§ 62  

Ärenden som utgick 

Muntlig information - Saltsjöbadens ishall 
 
Information presenterades och noterades under § 38. 
 
 
 

Sammanställning av inkomna synpunkter 
 
Sammanställningen bifogades i anmälningspärmen.  
 
 
- - - - - 
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